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Školní jídelna 

 Naše školní jídelna byla vždy výživná a dobrá. Poslední školní rok se ale 

její kvalita a chuť výrazně zlepšila. Dříve jsme měli sice tři jídla a dnes pouze dvě, 

ale vedoucí školní jídelny udělala značné změny k lepšímu. Nejen kvalitou, ale také 

je tu mnohem více receptů, na které se vždy těšíme.  

 Upřímně si myslíme, že nikdy za posledních devět let nám takto nechutnala 

jídla, jako je tomu dnes. Když jsme se v posledních dnech zeptaly svých spolužáků 

na naší školní jídelnu, slyšely jsme pouze pozitivní názory.  

 Všichni si myslíme, že tato změna je další posun ke zlepšení naší skvělé 

Autoři: Adéla Hermanová, Anna Koldo-
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PARKY V OKOLÍ NAŠÍ ŠKOLY 
 

 Hledáte kam vyrazit po škole, když se teď začíná oteplovat? Naše redakce si pro 

vás připravila pár tipů! 

Zahrada u Letohrádku královny Anny 

Kousek od Hradčan se nachází letohrádek královny Anny společně s krásnou zahradou, 

která se nedávno otevřela. Vstup je zdarma a najdete tu i zpívající fontánu. 

Chotkovy sady 

Pokud hledáte klidný park s úžasným výhledem na město, tak toto místo určitě stojí za 

Vaši návštěvu. Nachází se zde i památník Julia Zeyera a klidný potůček. 

Letná 

Nedaleko tramvajové zastávky Sparta se nachází Letenská pláň. Svým rozsáhlým pro-

stranstvím plné zeleně je ideálním místem pro konání pikniků s rodinou, nebo s kamará-

dy. Mimo jiné se můžete kochat také několika vyhlídkami s pohledem na celou Prahu. 

    Autoři: Julie Votrubová, Elia Collard, Artem Brynza 

Obsah 

• Parky v okolí školy 

• Školní jídelna 

• Dotazník na téma přijímačky 

• Nalejvárna 

• Rozhovor na téma přijímačky 

• Rozhovor s paní ředitelkou  

• Rozhovor s paní učitelkou Butkovičovou 

• Tělocvik 

• The Batman 

• Ochrana před Covidem-19 

• NO BAG DAY 



 

Stránka 2  SVOBODA NEWS  ČÍSLO 17—ČERVEN 2022  

DOTAZNÍK NA TÉMA PŘÍMACÍ ZKOUŠKY 
 

 Dovolily jsme si oslovit všechny žáky devátého ročníku naší školy s dotazníkem na téma přijímačky, 

které je pro ně nejaktuálnějším tématem tohoto školního roku. Dotazník se spíše zaměřoval na pocity před  vý-

sledky přijímacích, či talentových zkoušek. Toto celostátní přijímací řízení má na většina školkách na svědomí 

CERMAT. Z našich deváťáků si 45 % zastává názor s nesouhlasem celého konceptu přijímaček, dále 20 % sou-

hlasí a zbytek se přiklání k neutrálnímu názoru.  

 Více jak polovina žáků chodilo na kurzy, jak v naší  škole, které se konala vždy ráno před školou, tak 

do jiných přípravných kurzů. 

 Přijímačky jsou velmi náročné časové období, naštěstí těsně před zkoušky nikdo nebyl vystresovaný, 

ale spíše podle dotazníku se cítila uvolněně a v klidu.  

 V poslední části dotazníku jsme nechaly prostor na jmenovité poděkování všem zúčastněným, kteří se 

podíleli na samotné přípravě. Proto bychom za všechny žáky devátého ročníku chtěli poděkovat všem učitelům 

za pochopení a přizpůsobení výuky, všem doručovatelům na jiných školách a jmenovitě paní učitelkám Sabině 

Planíkové, Janě Pocové a Martině Pokorné za intenzivní výuku českého jazyka a matematiky.  

  
Autoři: Veronika Zastávková, Anna Hrabáková 

NALEJVÁRNA 

 

Jan Amos Komenský píše ve své Didaktice, že člověk má „knihy tak zpravené míti, aby nic nebyly, než trych-

týř moudrosti.“  

 Nás méně šťastné, co jsme nebyli přijati na střední školu po talentovkách už začátkem února, čekala v 

dubnu ve škole „NALEJVÁRNA,“ tedy v několika hodinách zhuštěná výuka matematiky a češtiny, která nás 

měla intenzivně připravit na přijímací zkoušky. Naši učitelé se nám snažili doslova trychtýřem do hlav ještě 

rychle nalít, co nejdůležitější vědomosti, abychom u přijímaček uspěli a neudělali jim ostudu.  

 Paní učitelka českého jazyka Sabina Planíková se žákům pokoušela do hlav dostat ještě poslední 

poučky o doplňcích, vedlejších větách přívlastkových, přechodnících, aby nedopadli jako herec Vladimír 

Menšík a jeho slavná věta „babička z lesa šedše, nesavše roští vše.“  

 Paní učitelka matematiky Martina Pokorná se nám zase snažila vysvětlit, jak je důležité mít správné 

kružítko, ze kterého nepadají součástky, abychom dokázali vykroužit Thaletovu kružnici, a než aby se dívala 

na naše neořezané tužky, raději nás všechny obdarovala nejostřejšími kouzelnými tužkami Harryho Pottera.  



 

Rozhovor na téma přijímaček 

 

 V 9. třídě každého žáka čekají přijímačky. Naše přijímačky proběhly 12. a 13. dubna 2022, a 

proto jsme se rozhodly, že vyzpovídáme své spolužáky a spolužačky, kteří přijímací zkoušky dělali. 

Na otázky nám odpovídali: Kačka Jačková, Anička Dudová, Oliver Hanzelka 

1) Jaký máš z přijímaček pocit? 

K: Pocit mám takový, že se mi to povedlo lépe, než když jsem psala testy nanečisto. 

A: Mám ho střední, ne úplně dobrý a ne nejhorší. 

O: Dobrý. 

2) Myslíš si, že byly letos přijímačky těžší než v minulých letech? 

K: Matika byla asi lehčí, ale čeština byla, podle mě, nejtěžší. Byly tam těžké otázky a moc textu. 

A: Myslím si, že letos byly lehčí. 

O: Nevím, asi ne. 

3) Pomáhal ti někdo s přípravou? 

K: Ano, můj kluk a mamka, která mi zařizovala různé testy. 

A: S přípravou mi pomáhal brácha a táta. 

O: Rodiče a učitelé. 

4) Těšíš se na střední školu, nebo by jsi radši zůstal/a na základce? 

K: Na střední se těším, protože se posunu zase o něco dál a budou tam lidé, kteří budou mít stejný směr 
jako já. Myslím si, že mi ale bude hodně chybět ta parta, co je tady. 

A: Moc se netěším, mám základku ráda a moc si nedokážu představit, že už sem za pár měsíců nebudu cho-
dit. 

O: Ano, těším se na střední školu. 

 
Autoři: Michaela Krejcarová, Anežka Huráková 
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Jak dlouho pracujete v této škole? 

„Na této škole pracuji od srpna 2012, takže letos to bude 10 let.“ 

Jak jste se k této funkci dostala? 

„Předtím jsem pracovala jako zástupkyně ředitele na jiné škole, a když byl zde vyhlášen konkurz, tak jsem se do 

něj přihlásila a uspěla jsem.“ 

Co Vaše funkce zahrnuje? 

„Velkou část mé práce je papírování, tzn. účetnictví, kupování pomůcek, různé žádanky a hlídání ekonomiky ško-

ly, to je asi to nejnáročnější. Starám se také o všechny zaměstnance a zaměstnankyně školy, mívám s nimi časté 

porady. Ale daleko radši učím.“ 

Baví Vás pracovat ve školství? A co? 

„Nejvíc mě baví to učení samotné, je to pro mě radost a uklidnění od papírovaní. Těší mě, že mám pocit, že sem 

žáci a zaměstnanci chodí rádi a že je to zde také baví. Nejradši mám určitě to učení a možnost si popovídat s kole-

gy.“ 

Pracovala jste dříve ve školství nebo jinde…? 

„Po dokončení gymnázia jsem začala pracovat ve školství, učila jsem 1. třídu a měla jsem na starost i družinu. Po 

vysoké škole jsem učila angličtinu na 1. stupni, občas jsem učila i děti starší a dospělé v kurzech. Celý život pracuji 

ve školství.“ 

Víme, že učíte anglický jazyk na 1. stupni, jak se Vám s těmito dětmi pracuje?  

„Jsou šikovné v tom, že jsou zvídavé. Chtějí se učit. Ty menší děti se mi učí lépe, je to podle mě s nimi zábavněj-

ší.“ 

Co byste vzkázala naším žákům nebo budoucím prvňáčkům? 

„Budoucím prvňáčkům přeji úspěšný zápis na naši školu. Teď při zápisech se jich ptám, jestli se těší do školy a 

nejen na 1. září, ale i nadále. Pevně doufám, že se i starší děti těší do školy. To se ukázalo i při distanční výuce, 

když žáci říkali, že by se už chtěli vrátit zpátky do školy. Ostatním bych přála, aby vycházeli se všemi učitelkami, 

přísnými a hodnými.“ 

Bylo pro Vás těžké řídit školu v době covidu? Co bylo nejtěžší? 

„Nejtěžší byly určitě začátky. Nejdříve jsme se museli shodnout na platformě, rozvrhu a technické správě. Těžká 

byla i komunikace s rodiči. Učitelům jsme museli například kupovat počítače, následně jsme školili naše učitele a 

učitelky, aby uměli pracovat v MS Teams. Pak na smíšenou výuku jsme zase museli posílit wifi na škole. Nebylo 

to lehké.“ 

Když s našimi žáky jezdíte na různé soutěže, jaké máte pocity? 

„Jsem na naše žáky pyšná. Cením si zpracování soutěží, mám radost, když uspějeme. Jestli naši žáci na těchto sou-

těžích vyhrají nebo ne, pro mě není podstatné. Já sama nejsem soutěživý typ.“ 

Co byste vzkázala našim deváťákům? 

„Já bych našim žákům devátých tříd vzkázala, aby si šli za jejich sny, i když se jim to na první dobrou nepovede. 

Ještě bych jim vzkázala, aby nikdy nezapomněli na své rodiče. Přála bych si, aby na naši školu vzpomínali v dob-

rém.“ 

ROZHOVOR S PANÍ ŘEDITELKOU 

Mgr. Michaelou Rybářovou 
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Rozhovor s paní učitelkou Butkovičovou 

 V tomto pololetí jsme se rozhodly, že bychom udělaly rozhovor s paní učitelkou z 1. stupně. Vybraly 

jsme si proto naši bývalou paní třídní učitelkou Mgr. Martinu Butkovičovou.  

 

Jak dlouho na naší škole učíte?  

Na škole učím už čtrnáctým rokem od roku 2008. 

 

Jak dlouho jste třídní učitelkou? 

Třídní učitelkou jsem 11 let, předtím jsem byla vychovatelkou ve školní družině.  

 

Co vás na práci učitelky překvapilo? 

Překvapilo mě, jak velkou radost jsem měla z úspěchu svých žáků. Také mě překvapilo, že když děti látku nepo-

chopily, dokázala jsem v danou chvíli přijít na jiný způsob, jak jim to vysvětlit. 

 

Kdy jste se rozhodla, že chcete být učitelka? 

Popravdě nevím kdy přesně, ale motivovala mě moje starší sestra, která je také učitelkou na základní škole. Líbi-

lo se mi, jak popisovala svou práci a zaujalo mě to. 

 

Učila jste někdy i na jiné škole? 

Ano, učila jsem dříve na střední škole oděvní na Slovensku, kde jsem učila odborný výcvik. 

 

 

 

 

Autoři: Laura Pospíšilová, Awa Niang 



 Jak už všichni víme, tento rok se naše škola přestavuje a kvůli tomu jsou hodiny tělocviku omezené. 

Naše malá tělocvična je uzavřená z důvodu stavby a hlavně kvůli našemu bezpečí, proto můžeme využívat 

pouze velkou aulu, ve které musíme být spojené obě třídy.  

Děvčata a chlapci z devátého ročníku se střídají po dnech tak, že v úterý chodí ven děvčata a ve čtvrtek 

chlapci. Chodíme po okolí Prahy 6 a často navštěvujeme hřiště na Lotyšském náměstí.   

 Z důvodu stavby nemůžeme využívat ani náš školní dvůr, proto nám tato alternativa připadala nej-

lepší.  A jak to vypadá u jiných třid? Zeptali jsme se žáků 2. stupně skrze dotazníky. 

Otázky zněly:   

1. Jak probíhá tvůj tělocvik během přestavby naší školy? Jsou nějaké změny než normálně?  

2. Co tě na tělocviku na naší škole nejvíce baví?  

3. Tvé jméno ( nepovinné )  

4. Do jaké třídy chodíš?  

První respondent byl Daniel ze 6. B  

1. Nemůžeme si vybrat, co budeme dělat za 
hru. 

2. Basket a házená  

3. Dan Č.  

4. 6. 

Druhý respondent byl anonymní.  

1. Jediná změna, která je, že nemáme přístup k naší tělo-
cvičně, a proto se musíme střídat v jedné. 

2. Asi nejvíce mě baví to, že máme možnost zjistit v 
čem vynikáme,  anebo se naučit nové věci. 

3. Bez odpovědi. 

4. 8. 

Třetí byla Bára ze 6. ročníku.  

1. V zimě jsme byli v tělocvičně společně s chlapci a teď jsme většinou odděleni a my holky chodíme 
ven, nebo hrajeme hry. Více se mi líbí tělocvik pouze s holkami.  

2. Nejvíce mě baví chodit ven.  

3. Bára  

4. 6. 

 Obecně z našeho dotazníkového šetření vyplynulo, že dětem z různých tříd tělocvik vyhovuje, i 

přes podmínky jaké jsou. Rádi chodí ven a jsou smířeni s podmínkami, jaké jsou. Tělocviky nejsou ob-

čas obsáhle a aktivity se opakují. Samozřejmě všichni nebudou vždy spokojeni, takže je i pár výjimek, 

kterým tělocvik nevyhovuje. Dotazníkového šetření se zúčastnilo 27 dětí z různých tříd a všem moc dě-

kujeme.    

TĚLOCVIK 
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The Batman 
 

Základní informace: 

Dne 3. 3. 2022 premiéra v ČR 

Komiksová předloha 

Obsazení 

• Bruce Wayne (Batman) – Robert Pattinson 

• Selina Kyle - Zoë Kravitz 

• Riddler - Paul Dano 

 

The Batman                                                                   84% 

 Fiktivní postava Batmana se stala populární ihned po vydání svého prvního čísla (The Case of the Chemical 

Syndicate) v roce 1939. Od té doby se číslo vydaných komiksů ztisícinásobilo. Filmů o této oblíbené akční postavě 

bylo zatím natočeno 11. A právě o nejnovějším z nich bude následující článek.  

 Po dvou letech slídění v ulicích Gotham City, kdy naháněl hrůzu místím zločincům a chránil nevinné oběti, 

zavedou stíny Bruce Wayna hluboko do podsvětí města. Postupně odhaluje širokou sít úředníků a vysoce postave-

ných hodnostářů.  

 Když neznámý, dosud se schovávající ve stínech, vrah sérií sadistických vražd začne odhalovat zkaženost 

města a jeho prohnilou minulost, musí Batman najít nové spojence, získat si důvěru občanů města a zbavit se fanatic-

kých následovníků, už v té době zavřeného vraha Riddlera, aby zabránil jeho opravdovému záměru.                                   

Autoři: Miriam Andrade, Růžena Vokurková 
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OCHRANA PŘED COVIDEM 

  

 Všem se může zdát, že jsme nad covidem-19 zvítězili, alespoň to nám média říkají. Covid-19 je ale nadále 

s námi a trápí spoustu okolních států. Spousta důležitých nařízeních byla zrušena vládou. Je však velice důležité 

opatření nadále dodržovat, i když to není povinné a mít na paměti, že se vždy vše může vrátit tak jak to bylo. 

  

Jak můžeme ochránit sebe a své blízké? 

• vždy u sebe nosit roušku 

• je lepší mít u sebe alespoň jednu roušku, kdybyste se zrovna vyskytli někde, kde 
roušky povinné nejsou, ale stejně je velká šance se zde nakazit.  

• mít po ruce malou přenosnou dezinfekci 

• je důležité dbát na hygienu, hlavně po sahání na kliky, po jízdě v MHD a před jíd-
lem 

• dodržovat menší rozestupy 

• když vidíme, že je někde více lidí, je lepší se jim vyhnout a zvolit si cestu kde je menší šance být v blízkosti 
velkého počtu lidí 

• když se necítíme dobře, nechodit na místa, kde je možné někoho nakazit 

• omezovat akce, kde je větší počet lidí 

• je důležité, pokusit se omezit stýkání s větší skupinou lidí, aby byla menší šance vir šířit  

 

 Jedna z nejdůležitějších věcí je, se izolovat od lidí pokud se necítíme dobře. Je spousta lidí kteří si řeknou 

že je to jenom rýma, ale ve skutečnosti to může být něco vážnějšího, právě covid. Je proto důležité dbát na to, 

abyste všechno podchytili včas, před tím než budete mít možnost nevědomky nakazit někoho jiného. 

     Autoři: Denisa Fořtíková, Marie Pěchoučková, Jindřich Paroubek  

 Dne 1. dubna se u nás ve škole konala akce No bag day. Den 

připadl zrovna na Apríla a ať už šlo o náhodu nebo ne, akce byla na 

tento den dost tématická. Spočívala v tom, že jsme si měli vzít místo 

školní tašky cokoliv, co nás napadne, a všechny sešity, učebnice a 

ostatní věci, co s sebou normálně nosíme do toho dát.  

 Na školních chodbách jsme mohli zahlédnout nejrůznější mo-

dely: od nákupních košíků a krabic od bot až po zahradní kolečko, nebo 

střešní box na auto.  

 Někteří jedinci byli ve svých nápadech opravdu kreativní. Sa-

mozřejmě, že se našli takoví, kteří se do akce nezapojili a přišli se svojí 

taškou, ale alespoň si ušetřili síly při výstupu do schodů.  

 Myslím si, že se akce povedla a všichni, kteří se zapojili si to 

užili. 

NO BAG DAY 


